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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért fosztották meg a magyar embereket több 
százmilliárd forinttól?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai Bizottság 2016 áprilisában terjesztett elő javaslatot arról, hogy az EU-ban működő, 750 
millió eurónál nagyobb éves árbevétellel rendelkező multinacionális cégek országonkénti bontásban
tegyék közzé, hogy az EU mely tagállamaiban termelnek nyereséget, és mely tagállamokban 
fizetnek adót, illetve ezt az adóparadicsomnak tekintett EU-n kívüli országokkal kapcsolatban is 
közöljék. Öt év elteltével a gazdasági miniszterek tanácsának 2021. február 25-i ülésén a 
tagállamok minősített többsége támogatta a szabályozás megalkotását, és bár a tervezett jogszabály 
ugyan nem tiltja meg közvetlen módon a profitáthelyezési gyakorlatot, de a jelentéstételi 
kötelezettség a nyilvánosságra kerülő számok révén visszatartó erejű lehet a cégek számára, ami a 
magyar költségvetés szempontjából jelentős többlet-adóbevételt jelenthet.

A szabályozás tehát arra ösztönzi majd a cégeket, hogy ott fizessék meg az adót, ahol a nyereségre 
szert tettek.

A magyar gazdasági sajtó részletesen foglalkozott ezzel a kérdéssel, és a portfolio.hu által idézett 
tanulmányból kiderül, hogy 2017-ben közel 3,7 milliárd dollárnyi profitot irányítottak át cégek 
Magyarországról az adóparadicsomok felé. Ebből közel 3 milliárd dollár uniós 
adóparadicsomoknak tartott országokba irányult. A cégek profitáthelyezési gyakorlata csak 2017-
ben 210 milliárd forint adóbevételtől fosztotta meg az országot.

Ennek fényében azt gondolhattuk volna, hogy a magyar kormány élharcosa a profitáthelyezési 
szabályozás megalkotásának. De mit is láttunk: a magyar kormány az elmúlt öt évben folyamatosan
a szabályozás megalkotását blokkoló kisebbséghez tartozott, és februári tanácsi szavazáson sem 



támogatta a szabályozást úgy, hogy hazánk is a multinacionális cégek profitáthelyezési 
gyakorlatának vesztesei közé tartozik.

Mindezek fényében kérdezem Miniszter Urat:

Miért fosztották meg a magyar embereket több százmilliárd forinttól, amit ma a járvány leküzdésére
és a magyar családok megmentésére lehetne fordítani?

Demeter Márta

(LMP)
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